



## INFO-JLRC

---

Sisters, Brothers, and Comrades,

We concluded our first, post bargaining, Labour Relations Committee meeting this week. Several crucial issues were discussed. Here are the highlights of our discussions.

**1- Voluntary Separation Package :**

Currently we have 28 members who have decided to take a VSP, 18 in Ontario and 10 in Quebec.

We will be hearing back from the employer on November 7, to assess the next steps.

**2- Garage closures :**

The company has also confirmed its intention to close the following garages;

In Quebec: St-Jérôme, Joliette, Granby and Chicoutimi.

For Ontario: Thunder Bay, Cornwall, Guelph, Windsor and Brantford.

The company should get back to us shortly with a general idea of the movement of members affected by these closures. We will keep you informed as soon as possible.

**3- Work volume :**

The company explained that the volume for the rest of the year is very low and that for 2025, the prediction of the volume of work has not yet been determined.

**4- Subcontracting:**

We were visited by Jean-François Séguin from Bell, who explained that Bell is doing everything possible to ensure that all Expertech's work is given to Expertech. Several subcontracting situations were raised by the union. Despite this, he insists that the company will give Expertech all available volume.

**5- Work schedule:**

We asked the company to standardize the work hours so that all members can have the opportunity to start at the same time.

**6- Microwaves:**

We discussed and asked for a solution to this inconvenience. The company has asked us to set up a joint committee to challenge the decision at Labour Canada.

**7- Omni Flex:**

The company explained that a Webex training session, allowing for questions, would be given towards the end of November. This will be recorded and made available afterwards. We have asked for documentation to be made available, in advance, so that we can fully understand the changes.

Members who leave Expertech before December 31, 2024, will not be transferred to Omni-Flex, as upon their departure they will, in principle, no longer be covered by insurance.

**8- Collective agreement :**

The agreement is in print, and we will have it soon.

**If you have any questions, don't hesitate to contact us.**

**Solidarity,**

**Your bargaining committee,**

Eric Johnson  
Paulo Duarte  
Kevin Klan  
Harold Hellings  
Emilio DiFrancesco  
Patricia Bond

Patrick Léveillé  
Pierre Tremblay  
Gaétan Turcotte  
Benoit Laurendeau  
Natacha Duquette

**Robin Dudley,**  
National representative  
RD/JSM/cv\_SEPB343

**Jean-Stéphane Mayer,**  
National representative



## INFO-CRT

Consœurs, Confrères et Fratrie,

Aujourd'hui c'est terminé notre première rencontre du comité des relations de travail. Plusieurs questions cruciales ont été discutées, voici les grandes lignes de nos discussions.

### 1- **Plan de départ volontaire :**

Au moment d'écrire ces lignes, nous avons 28 membres qui ont décidé de prendre un PDV, soit 18 en Ontario et 10 au Québec.

Nous aurons un retour de l'employeur le 7 novembre prochain, pour évaluer les prochaines étapes.

### 2- **Fermeture de garage :**

La compagnie nous a aussi confirmé l'intention de fermer les garages suivants ;

Pour le Québec : St-Jérôme, Joliette, Granby et Chicoutimi.

Pour l'Ontario : Thunder Bay, Cornwall, Guelph, Windsor and Brantford

La compagnie doit nous revenir rapidement avec une idée générale du mouvement des membres touchés par ces fermetures. Nous vous tiendrons au courant dès que possible.

### 3- **Volume de travail :**

La compagnie nous explique que le volume pour le reste de l'année est très bas et que pour 2025, la prédiction du volume de travail n'est pas encore déterminée.

### 4- **Sous-Traitance :**

Nous avons eu la visite de Jean-François Séguin de Bell, pour nous expliquer que Bell fait tout en son possible afin que tout le travail d'Expertech soit donné à Expertech. Plusieurs situations de sous-traitances ont été soulevées, par le syndicat. Malgré cela, il persiste et signe que l'entreprise donne à Expertech, tout le volume disponible.

### 5- **Horaire de travail :**

Nous avons demandé à la compagnie d'uniformiser les horaires de travail pour

que tous les membres puissent avoir l'opportunité de commencer à la même heure.

**6- Les Micro-ondes :**

Nous avons discuté et demandé une solution pour régler ce désagrément. La compagnie nous a demandé de créer un comité conjoint pour contester la décision à travail Canada.

**7- Omni Flex :**

La compagnie nous explique qu'une formation sera donnée en Webex vers la fin novembre, cette formation sera enregistrée et disponible par la suite et permettra une période de questions. Nous avons demandé que la documentation soit disponible, d'avance, pour bien comprendre les changements.

Les membres qui quittent Expertech avant le 31 décembre 2024, ne seront pas transférés à omni-Flex, car à leur départ ils ne seront plus, en principe, couverts par les assurances.

**8- Convention Collective :**

La convention est en impression, nous l'aurons bientôt.

**Si vous avez des questions, n'hésitez pas à nous contacter.**

**Solidarité,**

**Votre comité de négociation,**

Patrick Léveillé  
Pierre Tremblay  
Gaétan Turcotte  
Benoit Laurendeau  
Natacha Duquette

Eric Johnson  
Paulo Duarte  
Kevin Klan  
Harold Hellings  
Emilio DiFrancesco  
Patricia Bond

**Jean-Stéphane Mayer**  
Représentant national  
JSM/RD/cv\_SEPB343

**Robin Dudley**  
Représentant national